
DU - RM. 0012.49.2021 

1/5 

PPrroottookkóółł    zz  KKoommiissjjii  PPoolliittyykkii  SSppoołłeecczznneejj  ZZddrroowwiiaa  ii  BBeezzppiieecczzeeńńssttwwaa   

zz  ddnniiaa    2200  wwrrzzeeśśnniiaa  22002222  rrookkuu   

  PPoossiieeddzzeenniiee  kkoommiissjjii  wwyyjjaazzddoowwee  SSzzkkoołłaa  PPooddssttaawwoowwaa  NNrr  77  ww  CCzzeellaaddzzii   

 

• Prowadzący obrady: Przewodnicząca Komisji  - Janina Wcisło 

• Porządek Komisji zgodny z planem pracy  

1. Działalność stowarzyszeń zajmujących się osobami niepełnosprawnymi na przykładzie Stowarzyszenia 

Familia 

2. Opiniowanie materiałów sesyjnych Rady Miejskiej w Czeladzi. 

3. Sprawy różne.  

• Czas trwania posiedzenia  od 14:15 do 15.25 

• Frekwencja Radnych: zgodnie z lista obecności Obecnych   6 z 6  

• Burmistrz Miasta Beata Zawiła  

• Anna Krusiec – Prezes Stowarzyszenia Familia  

• Iwona Wszelaka – Członek Stowarzyszenia  

• Naczelnik wydziału Elżbieta Bazańska – Wolska  

Przebieg obrad:  

Przewodnicząca Janina Wcisło – dzień dobry witam na posiedzeniu komisji Polityki Społecznej 

Zdrowia i Bezpieczeństwa. Posiedzenie komisji odbywa się w Szkole Podstawowej Nr 7, gdzie 

gospodarzem jest Pani Prezes Stowarzyszenia „Familia” Pani Anna Krusiec. Tematem dzisiejszego 

posiedzenia jest „Działalność stowarzyszeń zajmujących się osobami niepełnosprawnymi na 

przykładzie Stowarzyszenia Familia”. Chcieliśmy zobaczyć jak wygląda Pani praca w stowarzyszeniu, 

jak sobie Pani Prezes radzi, jakie są warunki stworzone dla niepełnosprawnych. Bardzo proszę  

o krótkie wprowadzenia.  

Ad 1. Działalność stowarzyszeń zajmujących się osobami niepełnosprawnymi na przykładzie 
Stowarzyszenia Familia 
Prezes Anna Krusiec –  Stowarzyszenie w tym roku obchodzi 20 rocznicę istnienia. Powołaliśmy się 
jak nasze dzieci chodziły do Ostoi. W 1997 roku już była deklaracja rodziców o powołaniu 
Stowarzyszenia, a stało się to w 2002 roku. Była taka potrzeba. Na dzień dzisiejszy w Ostoi tych 
dzieci nie jest dużo, bo się porozjeżdżały w różne miejsca np. do warsztatów terapii zajęciowej  
w Łagiszy, gdzie ściśle współpracujemy z nimi. Brakuje nam warsztatu doskonalenia zawodowego to 
byłoby wspaniale. Adres mamy Ostojowy, ale między czasie byliśmy w różnych miejscach, 
przejściowo byliśmy również w Będzinie. Obecnie Urząd Miasta przydzielił nam w szkole to 
pomieszczenie co pozwala nam dalej działać.  
W tym miejscu organizowaliśmy Dzień Godności Osoby Niepełnosprawnej, które odbywały się  
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w maju. Mogliśmy liczyć na bardzo dużą pomoc personelu szkoły. Wykorzystujemy również 
Kamienicę Konarzewskich tam są lepsze warunki. Póki co robimy różne rzeczy na zewnątrz bo 
miejsca nie mamy. Organizujemy plenery i staramy się to kontynuować .  
W tym roku plenery będą się odbywać po raz 11 przy bardzo dużej współpracy Urzędu Miasta za co 
serdecznie dziękujemy. Do czasu pandemii byliśmy współorganizatorami Olimpiady Powiatowej  
z warsztatami terapii Zajęciowej oraz ze Stowarzyszeniem Pani Joanny Miodek. Z czasów, kiedy 
byliśmy jeszcze w Ostoi odbywały się tam cyklicznie „Białe soboty” współpraca była z Ośrodkiem ze 
Zwycięstwa to była ich inicjatywa. Na terenie szkoły organizowaliśmy jeszcze imprezę 60 +, niestety 
ten projekt się już skończył. Pieniądze pozyskujemy również z  1% mamy wpływy na około 7 000 zł 
jest to stałe grono wpłacających i tym co mamy musimy się rządzić. Pozyskujemy pieniądze na 
kilkudniowe wycieczki z PCPR – u, wspomaga nam Urząd Miasta i dzięki temu możemy gdzieś 
wyjechać ok 40 – 50 osób. Są to osoby niepełnosprawne z rodzinami oraz pielęgniarka. Ogólnie 
mamy 60 osób w tym 18 osób  z różnym stopniem niepełnosprawności 2 osoby na wózku. Przepływ 
ludzi jest duży natomiast z obserwacji widzę, że młodzi nie garną się do pomocy  
w stowarzyszeniach.  
Radna Beata Marcinkowska – z jakimi problemami obecnie się borykacie Państwo. 
Członek  Stowarzyszenia Iwona  Wszelaka – główny problem to lokal, brakuje nam miejsca na 
przechowywanie różnych rzeczy. Każda z nas ma coś u siebie w domu w piwnicach. W samochodzie 
Pani Ania wozi pół dobytku. Przez okres swojej działalności dorobiliśmy się jakiegoś dobytku. 
Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło – gdzie trzymacie Państwo te piękne rzeczy, którą są 
wystawiane na kiermaszu ? a gdzie je robicie ?  
Prezes Anna Krusiec – u mnie w domu. Dorywczo robimy w Kamienicy Konarzewskich tam mamy 
dwie godziny.  
Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło – czyli nie ma takiego pomieszczenia jak ma Pani Joanna 
Miodek  
Prezes Anna Krusiec – niestety nie, tego bardzo zazdrościmy, my to wszystko potem musimy 
zabierać do domów bez względu na jakim etapie jest ta praca.  
Dyskusja udział wzięli:  
- Radny Zbigniew Panek  
- Burmistrz Miasta Beata Zawiła  
Radna Beata Marcinkowska  – czy są jakieś szanse, aby Państwo przeszli gdzie indziej.  
Burmistrz Miasta Beata Zawiła – my wybudowaliśmy dwa budynki dostosowane dla osób 
niepełnosprawnych, ale tam stowarzyszenia mogą tylko przebywać, ale nie mogą mieć swojej 
siedziby. Tak było we wniosku nie możemy tego zmienić.  
Radny Łukasz Wesołowski – czy Pani Burmistrz mogłaby pomyśleć nad jakimś pomieszczeniem dla 
stowarzyszenia.  
Burmistrz Miasta Beata Zawiła – będziemy szukać , gdzieś w placówkach oświatowych.  
Dyskusja  udział wzięli:  
- Radna Barbara Strzelecka  
- Burmistrz Miasta Beata Zawiła  
- Radna Beata Marcinkowska  
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- Radna Jolanta Ptaś  
- Radny Zbigniew Panek  
Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło – wracają do tematu stowarzyszenia, stowarzyszenie 
organizuje turnusy rehabilitacyjne, proszę coś więcej na tym powiedzieć.  
Prezes Anna Kruszec – raz w roku członkowie stowarzyszenia jadą od lat do sprawdzonego ośrodka  
w Sarbinowie. Rocznie wyjeżdża około 40 osób, wszystko uzależnione jest od tego,  ile osób 
otrzyma dofinasowanie.  
Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło – proszę powiedzieć jak wyglądają plenery ? 
Prezes Anna Kruszec – plenery odbywają się raz w roku teraz będą w październiku, drugi raz 
potykamy się na wernisażu, gdzie prace są przedstawiane, tam odbywa się taka większa 
prezentacja. Przychodzi bardzo dużo ludzi. 
Członek Stowarzyszenia Iwona Wszelaka – cały proces przygotowania rozpoczyna się u Pani Ani  
w domu, zaczynamy od wniosku, od poszukiwania, gdzie najtaniej zakupić materiały plastyczne, 
gdzie w którym miejscu coś namalować.   
Radna Beata Marcinkowska – gdzie w tym roku będą odbywać się plenery? 
Prezes Anna Krusiec – w tym roku jeszcze nie wybraliśmy miejsca, myśleliśmy o Cechowni, ale tam 
remont nie zostanie jeszcze skończony. Byliśmy już w Muzeum Saturn, dwa razy w Galerii 
Elektrowni, Rynek w Czeladzi, w Parku na Kamionce.  
Członek Stowarzyszenia Iwona Wszelaka – my potrzebujemy takiego miejsca, gdzie będzie 
zaplecze sanitarne.  
Prezes Anna Krusiec – musimy tez mieć zabezpieczenie w postaci jakiegoś pomieszczenia w razie 
niepogody.  
Radna Beata Marcinkowska – ile osób korzysta z tych plenerów?  
Prezes Anna Krusiec – z każdego ośrodka, a ośrodków jest  6 bierze udział 3 osoby plus opiekun  
i tyle też jest prac – 18  
Radny Zbigniew Panek – niepełnosprawni przyjeżdżają sami, czy Państwo macie dla nich 
transport?  
Członek Stowarzyszenia Iwona Wszelaka – my jako stowarzyszenie nie prowadzimy działalności 
stacjonarnej , rehabilitacyjnej, to działalność społeczna bardziej  popołudniowa,  bardziej 
rozrywkowa.  
Prezes Anna Krusiec – my raz w tygodniu spotykamy się w Kamienicy Konarzewskich. Jest to bardzo 
potrzebne.  
Radna Barbara Strzelecka – jak wyjeżdżacie na turnus rehabilitacyjny to te osoby niepełnosprawne 
wyjeżdżają z opiekunami? Jak to wygląda.   
Prezes Anna Krusiec – różnie to wygląda, jeżeli rodzic jest mocno straszy i schorowany, jeżeli ma 
grupę niepełnosprawności nie może być opiekunem.  To wtedy jadą osoby z rodziny. To są wyjazdy 
prywatne. Osoba z niepełnosprawnością znaczną to ma wtedy dofinansowanie i opiekun też, ale 
mniejszą.  
Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło – to nie są duże pieniądze.  
Członek Stowarzyszenia Iwona Wszelaka – dofinansowania do turnusów rehabilitacyjnych dla 
osób ze znacznym upośledzeniem było w granicach 1100 zł, opiekun 800 lub 900 zł. Dla niektórych 
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to czasem są naprawdę duże pieniądze .  
Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło – takie dofinansowanie macie co rok?  
Członek Stowarzyszenia Iwona Wszelaka – różnie to bywa, zależy od terminu złożenia wniosku, od 
niepełnosprawności. Najlepiej składać wniosek 2 stycznia, wtedy jest duża szansa, że się dostanie 
dofinansowanie. Jeżeli wniosek składają osoby dorosłe to , to jest uzależnione od terminu złożenia 
wniosku.  
Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło – ze strony miasta na jaka pomoc Państwo możecie liczyć  
Prezes Anna Krusiec – do tej pory o  co byśmy nie poprosili to zawsze dostawaliśmy, 
dofinansowanie do wycieczki, dofinansowanie do pleneru.  
Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło – jedyna Państwa bolączką jest to, że nie macie swojego 
stałego miejsca.  
Zastępca Burmistrza Beata Zawiła – postaram się coś załatwić.  
Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło – czy są jeszcze pytania, jeśli nie ma to kolejny punkt.  
Ad. 2. Opiniowanie materiałów sesyjnych Rady Miejskiej w Czeladzi 
Brak  
Ad. 3. Sprawy różne.  
Dyskusja udział wzięli:  
- Prezes Anna Krusiec 
- Zastępca Burmistrza Beata Zawiła  
- Radna Beata Marcinkowska  
- Radny Łukasz Wesołowski  
- Radna Jolanta Ptaś  
- Naczelnik Elżbieta Bazańska – Wolska 
- Radna Barbara Strzelecka  
- Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło  
Przewodnicząca Komisji Janina Wcisło - wyczerpaliśmy porządek obrad, dziękuję bardzo zamykam 
posiedzenie komisji Polityki Społecznej Zdrowia i Bezpieczeństwa.   
 
 
                            PPrrzzeewwooddnniicczząąccaa  KKoommiissjjii   
                              PPoolliittyykkii  SSppoołłeecczznneejj  ZZddrroowwiiaa  ii  BBeezzppiieecczzeeńńssttwwaa         

  
JJaanniinnaa  WWcciissłłoo 

 

 

W  załączeniu: 

Lista Obecności  

Protokół napisano dnia   

Protokolant: Joanna Kwarciana 

Protokół umieszczono w BIP  
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